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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 10. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 3. 11. 2011 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania: 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Bolo prítomných 16 

starostov a RS bola uznášania schopná. Napriek tomu, že 10. rokovanie RS bolo zvolané na 

2.11.2011 nemohlo sa uskutočniť z technických dôvodov. 

 

K programu rokovania: 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke a okrem 

bodov, ktoré boli predmetom mimoriadneho rokovania MZ, boli tam aj body, ktoré 

majú byť prerokovávané až na riadnom mestskom zastupiteľstve v decembri. Opýtal sa 

starostov, či je súhlas, aby rokovali iba o prvých bodoch, ktoré sa týkajú rokovania 

mimoriadneho mestského zastupiteľstva. Došlo k väčšinovej zhode a skonštatoval, že 

rokovanie RS sa bude týmto riadiť. 

- - - 

 

1. Overovatelia zápisnice:  Marián Gaj a RNDr. Ing. Emil Petrvalský, CSc. 

- - - 

 

2.  Správa o plnení opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou 

NKÚ za obdobie rokov 2008-2010 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

3. Návrh zámeru pripojenia bytových domov Lunika IX na odber elektrickej energie 

v časovom rozpätí rokov 2011-2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

4. Návrh na 2. zmenu programového rozpočtu mesta Košice na rok 2011 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že najväčší výpadok je z príjmu daní fyzických 

osôb, je to výpadok u daní z nehnuteľností a u dani z predaja pozemkov, kde došlo ku 

výpadku 1,5 mil. eur za predaj pozemkov v katastrálnom území Železiarní pre firmu 

IPSA Bratislava. Výpadok 1,1 mil. eur podielových daní zo štátu a výpad daní 

z nehnuteľností za katastrálne územie Sokoľany. 

 Vedením mesta bolo navrhnuté, aby v rámci 2. úpravy rozpočtu z prerozdelenia 

podielových daní od fyzických osôb sa to nedotklo pre mestských častí u podielových 

daní. Následne došlo k zníženiu transferov pre mestské časti vo výške 600 tis. eur, a to 

350 u bežných a 250 u kapitálových. Takže podielové dane zostávajú na pôvodnom 



2 

 

a bežné a kapitálové príjmy sa znižujú. 

 Na rokovaní MR došlo k zmene a došlo k zhode, aby pôvodne navrhnutá položka 115 

tis. eur, ktorá bola v rozpočte mínusová, sa vrátila späť k prefinancovaniu športových 

aktivít jednotlivých mládežníckych klubov v Košiciach. 

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Vyslovil nesúhlas s navrhovanou 2. zmenou 

programového rozpočtu a konkrétne hovoril o položke Služby občanom, podprogram 

Mestské časti, ktorým sa berie 600 tis. eur. Považuje to za nelogické riešenie, pretože 

každá mestská časť ich vie spotrebovať, každý po schválení rozpočtu žiadal mesto 

o pridelenie prostriedkov, nebolo vyhovené, takže to nie sú ako ušetrené peniaze, dajú 

sa prefinancovať tie akcie, ktoré boli urobené. Vo vzťahu k celému rozpočtu z milióna 

480 tis. dať dole 600 tis. je viac ako 40 %.  

Priority mestských častí, alebo to, čo tu dlhodobo nemá prioritu, sa zase oslabuje. 

V jeho mestskej časti sú v katastrofálnom stave chodníky, zeleň tiež potrebuje 

investície, je nedostatok detských ihrísk. 

Navrhol, aby RS využila zákon o meste Košice, aby prijali uznesenie a vyjadrili 

nesúhlas s navrhovanou 2. zmenou programového rozpočtu hlavne čo sa týka Služby 

občanom, Podpogramu 6: Mestské časti a poveriť predsedu RS, aby na mimoriadnom 

MZ vystúpil, aby sa 600 tis. stiahlo z niečo iného. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby sa pripravil návrh uznesenia, aby mohli 

o ňom hlasovať. 

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Pripojil sa k návrhu a podporí ho aj preto, že v jeho 

mestskej časti ani tá základná infraštruktúra nie je vybudovaná.  

 Navrhol, aby opätovne sa pokúsili o prerozdelenie zvyšnej sumy podľa kľúča, o ktorý 

sa už párkrát pokúšali, aby si jednotlivé mestské časti vedeli dať dokopy to, čo ich 

najviac páli a väčšinou sú to chodníky. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Upozornil ešte na jednu skutočnosť, že v prípade, ak RS 

dá návrh, bude sa od nich očakávať, teda túto otázku predpokladá, že mu ako 

predsedovi RS bude uložená, a to, z ktorej položky RS navrhuje škrtať.  

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že tento materiál na Finančnej 

komisii MZ prešiel búrlivou diskusiou na ktorej jednoznačne povedal, že obyvatelia 

Košíc bývajú v mestských častiach, nie v meste, preto brať peniaze mestských častiam 

považuje za dosť bizarnú záležitosť, ale zároveň dodal, že na druhej strane musia 

pochopiť to, že výpadky sú skutočne enormné. V návrhu sa nesiaha na prevádzkové 

náklady, na bežnú údržbu a na tie veci, z ktorých skutočne mestské časti žijú. Stiahli na 

kapitálové záležitosti, za ktoré na začiatku volebného obdobia bojovali, aby boli 

pridelené určitým kľúčom. Došlo k hlasovaniu v mestskom zastupiteľstve a veľké šance 

nemali. Slová adresoval predsedovi RS a uviedol, že nevyužili vtedy právo veta 

a momentálne ide o tie peniaze, o ktoré hrali už na začiatku volebného obdobia, keď sa 

schvaľoval rozpočet. To nie sú iné peniaze. Mesto je momentálne vo veľmi kritickej 

finančnej situácii a na tieto peniaze siahlo. Aj jemu je to veľmi ľúto, lebo mal 

prisľúbených 33 tis. eur z toho, ale podotkol, že sa nedá očakávať, že do konca roka ešte 

dôjde k nejakému navýšeniu príjmovej časti rozpočtu. 

 Uviedol, že na mestskom zastupiteľstve vystúpi kriticky v dvoch veciach a ako ho už 

z minulosti poznajú, tak vedia, že ho trápia dve veci, a to mládež, ktorá by nemala 



3 

 

zostávať na ulici, ale aby sa čo najviac dostala sa do telocviční, na rôzne krúžky a za 

druhé sú to mestské časti, lebo v nich bývajú obyvatelia mesta Košice a nebývajú na 

magistráte. Ale pokiaľ je situácia tak vážna a kritická, tak sa obáva, že návrh RS nebude 

veľmi akceptovaný a najväčší problém je ten, o ktorom už hovorili a pokiaľ RS povie, 

že 600 tis. je potrebné promptne mestským častiam dať, tak niekde ich treba zobrať 

a nevie odkiaľ by ich zobrali, lebo, keď prechádzal zmenu rozpočtu aj rozpočet, tak 

nejaké veľké finančné prostriedky, bez by sa dali zobrať nenašiel. Toto považuje za 

najväčší problém. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal starostu p. Bauera, aby predniesol návrh na 

uznesenie. 

 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: RS podľa § 7a ods. 3b zákona o meste Košice 

nesúhlasí so znížením výdavkov v Programe č. 7 Služby občanom, Podprogram 6: 

Mestské časti. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Dal o tom hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za:   , proti:    , zdržali sa: 5 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uznesenie bolo prijaté. 

 Uviedol, že na mimoriadnom zastupiteľstve takto prijaté uznesenie prednesie, ale opýtal 

sa prítomných starostov, ako budú konštatovať, na otázku, že odkiaľ tieto peniaze 

zobrať. 

 Nakoľko bol tu usmernený, že neurobil dobre, myslí si, že aj po prijatí rozpočtu mesta, 

RS si splnila to, čo si splniť mala. Oficiálne bolo predložené stanovisko primátorovi 

mesta o nesúhlase a keďže p. primátor nerešpektoval návrh uznesenia RS, tak je ťažko 

hovoriť, či právo veta, bolo, alebo nebolo uplatnené. RS si svoju povinnosť vo vzťahu 

Štatútu mesta Košice a ku vzťahu zákona o meste Košice splnili, snáď mohli byť 

dôslednejší, čo sa týka vyvodenia ďalších krokov. 

- - - 

 

5. Zabezpečenie úverových prostriedkov od VÚB, a.s.  a SLSP, a.s. určených na krytie 

vybraných kapitálových výdavkov mesta Košice v rozpočtovom období rokov 2011-

2013 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Ako vedia, Dexia banka, ktorá doteraz 

financovala samosprávu, zmenila majiteľa a prešla pod PENTU, ktorá jasne povedala, 

že na takých úrokových sadzbách, ktoré doteraz dávali samospráve, bude stratová 

a obciam dala informáciu o tom, aby mohli reštrukturalizovať svoje dlhy. Na základe 

toho sa pristúpilo k tomu materiálu. 

 O tomto materiáli dlho debatovali aj na finančnej komisii a vyšlo z toho, že z plného 

objemu peňazí, z ktorých by si mali požičať vychádza, že necelých 10 miliónov je nová 

pôžička na financovanie euro projektov na budúci rok a všetko ostatné súvisí 

s reštrukturalizáciou dlhovej služby mesta. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu. 
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 Otvoril ešte jeden technický problém, kto zo starostov, ktorý je zároveň aj poslancom 

MZ si osvojí návrh RS prednesie ho, ako návrh na uznesenie, ktorý ako predseda RS 

bude poslancom MZ tlmočiť. Mimo záznam došlo k dohode. 

- - - 

 

Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei ukončil 10. rokovanie RS.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 09.11.2011 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Marián Gaj    ............................................................... podpísal dňa: 29.11.2011 

 

 

RNDr. Ing. Emil Petrvalský, CSc.  …............................................  podpísal dňa: 5.12.2011 

 

 

 


